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Protokół nr XXXI/13 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  26.09.2013r. 

 

1. Otwarcie obrad XXXI Sesji Rady Gminy Brody. 

        

                  O godz. 9
05

  Przewodniczący Rady Gminy Brody p. Marek Tracz otworzył obrady XXXI 

Sesji Rady Gminy Brody. 
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na  15 radnych -  obecnych było 13. 
Radna E. Ginibor oraz B. Bawtro usprawiedliwili swoją nieobecność. 

Przewodniczący Rady  spytał czy są uwagi do porządku obrad ?  

Pani Skarbnik prosiła o zmianę kolejności punktów. Proponuje po pkt 3 przyjąć pkt 9 oraz 11d. 

M. Tracz – w pkt 11e ująć uchwałę dot. zmian w składach komisji . 
Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad wraz z proponowanymi poprawkami. 
 
2. Przyjęcie protokołów z  XXIX i XXX sesji. 
 
Przewodniczący Rady -   w protokole XXIX w pkt 13  w wypowiedzi Wójta –należy oddać kwotę –570 
tys. zł.  a nie  520 tys.   
Więcej uwag nie zgłaszano. 
Przewodniczący prosił o przegłosowanie, kto jest za przyjęciem protokołów z XXIX i XXX sesji? 
Za – głosowali wszyscy radni. 
 
3. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego. 
 
Przewodniczący Rady  odczytał  rotę ślubowania. 
Pan Tadeusz Kuczkowski wypowiedział słowa: ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 
 
4. Realizacja budżetu za I półrocze 2013r. 
 
Radni materiały otrzymali wcześniej, analizowano je na komisjach. 
Pani Skarbnik omówiła wykonanie dochodów i wydatków oraz wykonanie zadań inwestycyjnych. 
Do powyższego tematu nie było pytań. 
 
5. Podjęcie uchwał w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013r. 
 
Pani Skarbnik omawiała zmiany na posiedzeniach komisji. 
Teraz omówiła najważniejsze działy. 
Przypomniała, że w załączniku dot. świetlic jest zmiana – w Kumiałtowicach  środki  z  usług na zakup 
materiałów.. 
 
Przewodniczący Rady proponuje przegłosować  tę zmianę. 
Za – głosowano jednogłośnie. 
 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. 
Za projektem uchwały głosowali  wszyscy radni ( 13) 
 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Informację na piśmie radni otrzymali   w materiałach sesyjnych. 
Dodatkowo Wójt poinformował o  działaniach, które  ostatnio realizował. 
- 24.09.2013r. uczestniczył w naradzie dot. zagrożenia pomoru świń 
- w tym samym dniu  był w Zielonej Górze u Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków  w spr. 
  zainstalowania ławek w parku na seminarium parkowym 
- w pkt 24 – na posiedzeniu Łużyckiego Związku Gmin  poruszono sprawę  podniesienia składki z 50gr  
  do 70 gr za mieszkańca 
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Z. Bejnarowicz prosi o  rozszerzenie informacji do pkt 20. 

Wójt był na spotkaniu, na którym omawiano  I etap ustawy o  utrzymaniu czystości w gminach.  
Uczestniczył w dożynkach organizowanych przez poszczególnie wsie. Dziękuje za zaproszenia. 
 
M. Maszkowski pytał o pkt 4 
 
Wójt – 1.08.2013r. gościł w Urzędzie Dyrektora Agencji Własności Rolnej . Tematem spotkania było 
wstrzymanie sprzedaży ziemi dla rolników na naszym terenie. 
Agencja nie przedłuża umów dzierżaw rolnikom, w związku z planowanymi zmianami na naszym 
terenie, podobno mają  takie wytyczne.  
Wojewoda miał  się tym zająć i obiecał interwencję. 
 
Przewodniczący Rady  powrócił do sprawy referendum. 
Część radnych w trakcie kampanii podpisało się  pod wnioskiem  o odwołanie rady.  
Prosi tych radnych o złożenie mandatu. 
 
5. Informacja Przewodniczącego Rady i Przewodniczących komisji o działaniach podejmowa- 
    nych  w okresie   międzysesyjnym. 
 
J. Falkiewicz –komisja oświaty miała 1 posiedzenie. wnioski radni otrzymali w materiałach. 
 
L. Kossak – Komisja budżetu  odbyła 1 posiedzenie. 
Przewodniczący komisji odczytał treść wniosków. 
Na ręce przewodniczącego rady złożył interpelację w spr. budowy drogi do szkoły. 
Przypomniał, że we wrześniu komisje  miały powrócić do sprawy reorganizacji ZGKiM.  
 
Pani Sekretarz  - komisja proponuje ustalić  dwie stawki na wywóz nieczystości płynnych. Stawkę 
określa się wg ponoszonych kosztów. Jeżeli ustalimy niższą stawkę dla osób indywidualnych  to 
musimy do nich dopłacać do wysokości  faktycznych kosztów. 
 
M. Kowalski – Komisja mienia komunalnego przeanalizowała budżet , głównie ZGKiM. 
Komisja zapoznała się ze skargą  p. Kwaśniak 
 
6. Podsumowanie konkursu „Estetyczna posesja” 
 
Przewodniczący Komisji Mienia Komunalnego  poinformował, że do konkursu  1 osoba zgłosiła 
gródek. Zgłoszona posesja nie spełniała warunków regulaminowych, w związku z tym odstąpiono od 
oceny posesji. 
 
7. Podsumowanie akcji „wakacje 2013r.” 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że każdy radny otrzymał informacje, spytał czy są pytania lub 
uwagi. 
 
J. Łanicka – w sprawozdaniu świetlic wykazano, że w zajęciach uczestniczyła 70 osobowa grupa 
dzieci  Będąc tam widziała tylko 7 – 8 osób. 
 
Przewodniczący Rady uważa, że były liczone dzieci  w każdym dniu. 
 
8. Informacja o przebiegu żniw, przedstawienie możliwości pozyskania dopłat unijnych dla  
    rolnictwa. 

Informację sporządził p. Franciszek Banaszyński pracownik ODR Kalsk, który nie przybył na 
posiedzenie sesji. 
 
M. Maszkowski poinformował, że żniwa przebiegały  dobrze. , Mało było  punktów skupu zbóż, cena 
była niska. 
 
Salę obrad opuścił radny L. Kossak. 
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10. Ocena realizacji wniosków komisji oraz uchwał rady za I półrocze 2013r. 
 
Pani Sekretarz spytała czy są pytania lub uwagi. 
 
M. Kowalski- Komisja Mienia Komunalnego  składała wniosek o zainstalowanie monitoringu  na 
oczyszczalni ścieków. Tego nie wykonano. 
 
Pani Sekretarz nie widzi takiego wniosku. 
 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ zmiany uchwały nr XXVI/197/13 z dn.28.03.2013r. w spr. uchwalenia wieloletniego programu  
   gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Brody na lata 2013-2017. 

Do powyższej uchwały nie zgłaszano uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem  uchwały głosowali wszyscy radni (12). 

b/ zbycia nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Brody w drodze przetargu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem  uchwały głosowali wszyscy radni (12). 

c/ przyjęcia zmian w Statucie Łużyckiego Związku Gmin 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem  uchwały głosowali wszyscy radni (12). 

d/ zmian do uchwały nr II/3/10 Rady Gminy Brody z 14.12.2010r. o powołaniu stałych komisji  
   Rady Gminy, ustalenia zakresów ich działania i składów osobowych. 

Na salę obrad wszedł radny p. Lech. Kossak. 
 
Pani Sekretarz  stwierdziła, że 8  radnych  jest w dwóch komisjach. Może ktoś zrezygnuje sam i  w to 
miejsce  będzie nowy radny p. T. Kuczkowski. 
Można również zwiększyć skład komisji. 
 
Radny J. Ostapiej zrezygnował z bycia członkiem komisji  Mienia Komunalnego. 
 
Przewodniczący Rady spytał kto jest za odwołaniem J. Ostapieja z Komisji Mienia Komunalnego? 
Chwilowo z sali obrad wyszedł J. Ostapiej. 
 
Za – głosowało 10 osób, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
Pani sekretarz odczytała treść uchwały. 
Na salę wszedł p. J. Ostapiej. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 ). 
 
12. Interpelacje i zapytania  radnych. 

 
T. Kuczkowski 

 - zgłasza wałęsającego się psa w Jeziorach Dolnych 

-  przy drodze w kierunku p. Wiśnik zrobiono śmietnisko 

 
Z. Bejnarowicz – odczytał i  złożył interpelację na piśmie na ręce przewodniczącego rady, dot. 
sytuacji w zakładzie Ekorecykling w Brożku.    
 
Wójt – na przerwie p. Bejnarowicz  mówił, że nic nie wie o piśmie mieszkańców Brożka, a  w 
interpelacji wspomina o nim. 
Przedsiębiorstwo Ekorecykling  działa w oparciu o pozwolenie Starostwa, przetarg na działkę był 
nieograniczony. Śmieciami po upadłym przedsiębiorstwie  zajmuje się Ochrona Środowiska. 

B. Szafrański – otrzymał sygnał od pracownika tego zakładu, którego kolega został poparzony 
oparami wylewanymi do dołów, które są zaraz przykrywane ziemią. 
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Istnieje zagrożenie, że woda w studzienkach  zostanie zatruta. Nie bardzo wierzy, że to zlikwidują. 
Złożył w tej sprawie interpelację w Starostwie. Były kontrole, które nie wykazały nieprawidłowości 
 
Radca prawny p. T. Ardelli też złożył interpelację skierowaną do Wojewódzkiego Insp. Ochrony 
Środowiska, były kontrole i też nic nie stwierdzili. 
 
T. Kowalczuk – wcześniej Z. Bejnarowicz tego nie zgłaszał. Radni nie mają uprawnień, by tam pójść. 

 

W. Drobek – odczytał interpelację w spr. zatrudnienia pracownika samorządowego i przekazał ją 
przewodniczącemu Rady. 
 
M. Maszkowski złożył dwie interpelacje  
- w sprawie odmowy przyjęcia dzieci do Przedszkola Samorządowego w Brodach 
- dot. zaskarżenia  uchwały  R.G. w spr. powołania Doraźnej Komisji ds. współpracy z PGE. 
 
Przewodniczący Rady  rozmawiał z Wójtem i spytał kto będzie w Sądzie  reprezentował gminę, 
odpowiedź była, że nikt. 
 
Wójt w tym dniu był na posiedzeniu komisji budżetu, stawiennictwo było nieobowiązkowe, po 
zasięgnięciu informacji, że strona sądząca wybiera się do sądu stwierdził, że nie będzie uczestniczył  
nawet ze względu na koszty delegacji. Rozstrzygnięcie sądu można sprawdzić na stronie internetowej. 
Sprawdził wyrok sądu – skarga  została odrzucona. 

M. Tracz uważa, że należało kogoś wysłać, Wie, że skarga została oddalona. 

J. Ostapiej odnośnie pomocy finansowej z kopalni, czy coś się zmieniło? Chodzi o przyjęcie dotacji 
dla sołectw. 

Wójt nie jest organem pomocniczym sołectwa tylko jest odwrotnie. To sołectwa są organem 
pomocniczym dla Wójta.  Wójt ma prawo reprezentować gminę na zewnątrz, może występować o 
pomoc finansową o udzielanie dotacji, o wsparcie, Nie może mieć miejsca sytuacja taka, że sołtysi 
zgłaszają  zapotrzebowanie na środki finansowe, a później przychodzą do Wójta by wyraził  zgodę. 
Powinna być zachowana kolejność załatwiania spraw. Wie, że niektóre sołectwa i tak sobie radzą z 
przyjmowaniem dotacji z PGE, tak, że proponuje ten temat zakończyć. 

M. Tracz –  nie bardzo rozumie „zakończenie sprawy”. Jeżeli sołectwo stara się o środki, często 
poprzez Stowarzyszenie działają w imieniu gmin,  czyli nie mogą tego robić,  bo Wójt mówi o 
hierarchii, zasadach . Przykład pana Bejnarowicza, który zachował wszystkie procedury, czyli 
ogłoszenie , spotkanie sołeckie, uchwała i w  dalszym ciągu też nie ma odpowiedzi.  
 
Wójt spytał kiedy to było?  

M. Tracz – to nie ma znaczenia kiedy  

Wójt oznajmił, że ma duże znaczenie, bo najpierw było żądanie by Wójt wydał zgodę na przyjęcie 
darowizny. Jest opinia radcy prawnego, że Wójt  nie jest związany uchwałami zebrania sołeckiego, 
może wziąć pod uwagę ale nie musi. 

M. Tracz – jeżeli sołectwo może  pozyskać środki to nie powinno się im tego zabraniać. 

T. Kowalczuk 
 - kiedyś wnioskował,  by w ramach oszczędności wyłączać oświetlenie uliczne tam gdzie nie ma 
   budynków, 
-  przewodniczący komisji budżetu mówił, że na komisji w lipcu odrzucili temat budowy drogi do szkoły, 
   a właściwie przenieśli i zajęli się prywatnym inwestorem , nie wie co jest ważniejsze  
-  na ostatnich komisjach pani Sekretarz  prosiła by zajęli się placem zabaw, dzisiaj nie zajęto 
   stanowiska a przecież chodzi o czas. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że to omówią później 

L. Kossak prosi o spokój. 

Przewodniczący Rady spytał::  
-  czy radni otrzymali odpowiedzi na interpelacje z poprzednich sesji, bo on nie otrzymał. 
-  czy wpłynęło do Wójta porozumienie dot. finansowania opracowania studium .  
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   Wójt przekazał je do zaopiniowania przez radcę prawnego. 
- czy podjęto działania. dot. wycięcia  krzaków i gałęzi  na drodze Kumiałtowice – Koło i Kumiałtowice 
  Datyń. 

Wójt zgłaszał ten problem na Radzie Powiatu. Ponownie  poprosi o interwencję . 

Przewodniczący Rady spytał o  skargę p. Kwaśniak. . 

Radca prawny omówił powyższą sprawę. 
Pani Kwaśniak byłą zarządcą nieruchomości pałacowych. Dostała decyzję podatkową i się od niej nie 
odwołała. Decyzja uprawomocniła się. Pani od podatków  złożyła wniosek egzekucyjny wówczas  
p. Kwaśniak zaczęła się odwoływać.  
Sąd ustalił, że to powinien płacić p. Tymejczyk.  Pani Kwaśniak skarżyła się na radcę prawnego lecz 
on nie znał sprawy, którą prowadziło Kolegium Odwoławcze. 

Wójt spytał o jaki okres czasu chodzi? 
Radca prawny odpowiedział, że ze lata 2003 – 2009, było to za poprzedniego Wójta. 

M. Tracz – są dwie propozycje budowy placu zabaw: duży lub mały. 
Na mały radni wcześniej wyrazili zgodę, teraz Dyrektor  proponuje duży. Radni muszą na to wyrazić 
zgodę ponieważ są to dużo większe koszty. 

M. Maszkowski uważa, że nie ma sensu dokładać jeszcze raz tyle  i robić duży plac zabaw. 
W Bieczu rodzice sami kupili plac zabaw do przedszkola. 

T. Kowalczuk – z placu zabaw w Brodach będą korzystały dzieci z całej gminy. Uważa, że powinien 
być duży plac zabaw. 

L. Kossak – na 2014r, mamy rozpoczęte inwestycje wodociągowe, może rozpoczniemy kanalizację w 
Datyniu. Musimy się zmieści w budżecie tym co jest.  
Oni byli za dużym placem ale z dopłatą 

Wójt stwierdził, że nie jest pewne, że otrzymamy środki na Datyń. 

M. Kowalski uważa, że  radni powinni mieć więcej informacji na ten temat. 

Pani Sekretarz poinformowała, że do 1.11.2013r, musimy złożyć wniosek, nie wiemy kiedy będą 
przyznane środki. 

J. Łanicka rozmawiała z Dyrektorem Szkoły, który mówił, że może przyjść na posiedzenie komisji i  
dokładnie przedstawić sprawę . 
Proponuje zaprosić na komisję oświaty Dyrektora Zespołu Szkół. 

Pani Sekretarz uważa, że Dyrektor nic innego nie wymyśli, tylko to co ma na piśmie i przedstawiała to 
komisjom. Plac zabaw ma być na terenie koło stawiku,  

Z. Bejnarowicz proponuje przegłosować  czy ponownie przekazać sprawę do rozpatrzenia komisjom. 

Przewodniczący Rady prosił o głosowanie kto jest za ponownym przedstawieniem sprawy na 
komisjach w październiku. 
Za – głosowało 11 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Przewodniczący Rady spytał czy Wójt potrzebuje  pomocy radnych przy  porozumieniu  dot. 
dofinansowania opracowania studium  

Wójt odpowiedział, że musi mieć  opinię radcy prawnego. 
Wójt uważa, że w październiku Dyrektor Szkoły może nie będzie mógł uczestniczyć we wszystkich  
komisjach. 
L. Kossak stwierdził, że komisje dopasują się do Dyrektora. 

T. Kowalczuk spytał kiedy będzie otwarcie PSZOK? 

Wójt odpowiedział, że technicznie PSZOK jest gotowy.  
Musimy wyposażyć go w  pojemniki. 

L. Kossak  proponuje  zająć się  gospodarką ściekową. Należy stworzyć program gospodarki 
ściekowej w gminie, zaplanować na 2014r. środki na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 
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13. Wolne wnioski.    

 
Z. Rękas Kierownik ZGKiM poinformował, że został zakupiony  ciągnik i beczka do wywozu 
nieczystości płynnych.  Od 23.09.2013r. świadczą usługi dla mieszkańców. 

R. Nowak wypowiedziała się w spr. referendum,.  

Przewodniczący Rady odniósł się do wypowiedzi  p. Nowak. 

 
14. Zamknięcie obrad Sesji.  

O godz. 12
00

 Przewodniczący Rady p. Marek Tracz zamknął obrady XXXI Sesji Rady Gminy Brody. 

 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 


